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Z Á P I S 
o průběhu zasedání  

Zastupitelstva města Nový Knín 
č. 7/15 

ze dne 28. 5. 2015 
 

Přítomni: dle prezenční listiny. 
 

1. Zahájení. 
2. Volba ověřovatelů zápisu. 
3. Schválení programu. 
4. Schválení rozpočtového opatření. 
5. Schválení závěrečného účtu a účetní závěrky 

Města Nový Knín. 
6. Diskuse. 
7. Závěr. 
 

Schůzi zahájil v 18:06 hod. a řídil starosta měs-
ta Ing. Tomáš Havlíček. 
 

U S N E S E N Í   č.1 - 7/2015 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

v o l í  ověřovatele zápisu  - Martin Provazník,                    
                                              Petra Moravcová 
 

U S N E S E N Í   č.2 - 7/2015 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

s c h v a l u j e  program zasedání zastupitel-
stva.  
 

Starosta objasnil důvod mimořádného zastu-
pitelstva, vzhledem k nutnosti schválit rozpoč-
tové opatření, které na minulém jednání nebylo 
schváleno. 

Dále informoval o návrhu rady města – poří-
dit záznamové zařízení, podle nějž se budou 
tvořit další zápisy. 
 

U S N E S E N Í   č.3 - 7/2015-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  rozpočtovou změnu 5/2015. 
Rozpis jednotlivých položek je nedílnou sou-
částí Usnesení zastupitelstva města č. 3 - 
7/2015-ZM  a  u k l á d á  radě města spolu 
s finančním výborem vypracovat postup při 
schvalování rozpočtových změn. 
 
Účetní MěÚ seznámily s navrženým opatře-

ním. Rozvinula se diskuse, jak dále postupovat 
v rozpočtových opatřeních, aby se na jedné 
straně vyhovělo legislativě a schvalování bylo 

pružné. Zastupitelstvo se dohodlo, že pověří 
radu a finanční výbor návrhem systému. 
 

U S N E S E N Í   č.4 - 7/2015-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

p r o j e d n a l o  a  v z a l o   n a   v ě d o m í 
Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
Města Nový Knín za rok 2014 Odborem kont-
roly Krajského úřadu Středočeského kraje ze 
dne 4. 5. 2015.  
  

U S N E S E N Í   č.5 - 7/2015-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  celoroční hospodaření města a 
závěrečný účet města za rok 2014 včetně zprá-
vy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 
2014 s výhradou nedostatků uvedených ve 
zprávě o výsledku přezkoumání hospodaření a 
p ř i j í m á   t a t o   o p a t ř e n í   
Schvalování rozpočtových opatření zastupitel-
stvem města bude prováděno průběžně a zazna-
menáváno do výkazu FIN 2-12M v souladu 
s platnými právními předpisy. Písemná infor-
mace o přijetí nápravného opatření bude pří-
slušnému přezkoumávajícímu orgánu zaslána 
nejpozději do 15-ti dnů od projednání 
v zastupitelstvu města. 
 

U S N E S E N Í   č.6 - 7/2015-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e Účetní závěrku města Nový 
Knín  za rok 2014. 
 

Pan Miloš Hlávka v diskusi uvedl příklad zá-
znamu z jednání. 
 

Závěr:  Mimořádné zastupitelstvo je skonče-
né v 18:50. 

U S N E S E N Í  č.15/15 
ze schůze Rady města Nový Knín 

27. 5. 2015 
 

Usnesení č. 1-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
27. 5. 2015. 
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Zprávy ze zasedání městské rady a zastupitelstva 
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Usnesení č. 2-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  účetní uzávěrku Základní školy 
a Mateřské školy. 
 

Usnesení č. 3-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  zápis finančního výbo-
ru zastupitelstva města. 
 

Usnesení č. 4-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  příspěvek Českému klubu zla-
tokopů ve výši 7.000,- Kč formou výroby boxu 
na rýžování zlata. 
 

Usnesení č. 5-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  vyhlášení výběrového řízení na 
pozici administrativního pracovníka a navýšení 
osobního ohodnocení referentům stavebního 
úřadu Nový Knín. 
 

Usnesení č. 6-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

p r o j e d n a l a  informaci starosty města o 
vývoji stavu komunikace Pod Zámkem a 
Ledrenská a dále projednala možná řešení na-
stalé situace. 
 

Usnesení č. 7-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  oznámení o omezení 
provozu Mateřské školy Nový Knín. 
 

Usnesení č. 8-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  přidělení finančních příspěvků:  
-  ČRS MO Nový Knín na činnost dětského 

oddílu Novoknínský ledňáček  a Mokrovrat-
ské mřenky ve výši 6.000,- Kč,  

-  Obecně prospěšné společnosti ČÁP na pořá-
dání dětského dne na dětském hřišti Nový 
Knín ve výši 19.000,- Kč 

-  SDH Nový Knín na pořízení pohárů pro sou-
těž v požárním sportu ve výši 4.000,- Kč  

 

Usnesení č. 9-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 4. 
 

   Ing. Tomáš Havlíček                  Petr Chmelík 
       starosta města                         místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  27. 5. 2015 

U S N E S E N Í  č.16/15 
ze schůze Rady města Nový Knín 

16. 6. 2015 
 

Usnesení č. 1-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
16. 6. 2015. 
 

Usnesení č. 2-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

p r o j e d n a l a  návrh územního plánu 
a  d o p o r u č u j e  po zapracování drobných 
změn tento návrh územního plánu zveřejnit na 
webových stránkách města a v zasedací míst-
nosti v podkroví radnice v Novém Kníně. 
 

Usnesení č. 3-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program zasedání zastupitelstva 
města konaného dne 25. 6. 2015 od 19.00 hodin 
v restauraci v Libčicích. 
 

Usnesení č. 4-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

p r o j e d n a l a  informaci starosty města o 
možném budoucím řešení odpadového hospo-
dářství v rámci Svazku obcí Dobříšska a No-
voknínska. 
 

Usnesení č. 5-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  uvolnění pracovnice Městského 
úřadu Nový Knín paní J. Kolkové po dobu ko-
nání letního příměstského soustředění malých 
hasičů z Libčic. 
 

Usnesení č. 6-15/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  finanční příspěvek ČHJ Libčice 
na pořádání letního příměstského soustředění 
mladých hasičů ve výši 800,- Kč. 
 

Usnesení č. 7-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

d o p o r u č u j e  Zastupitelstvu města Nový 
Knín schválit přidělení finančních prostředků 
z fondu na sport a kulturu dle doporučení spor-
tovní komise a dále doporučuje projednat zápis 
ze zasedání sportovní komise. 
 

Usnesení č. 8-16/2015 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  zařazení města Nový Knín do 
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Poděkování 

Encyklopedie měst České republiky v rozsahu 
1/3 stránky. 
 

   Ing. Tomáš Havlíček                Petr Chmelík 
       starosta města                        místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  16. 6. 2015 

Děkuji tímto panu starostovi a městské-
mu zastupitelstvu za blahopřání k mým 
narozeninám. 

         Božena Chmelíková 

Děkuji všem, kteří se podíleli na 
organizaci dětského dne v Oplocence, 
jen tak dál. Dále bych chtěl poděkovat 
Jirkovi Stracenému a jeho boys za per-
fektní organizaci fotbalového turnaje 
přípravek O pohár starosty města. 

Děkuji tímto panu starostovi Havlíčko-
vi za blahopřání k mým narozeninám. 

         Bohumil Hájek 

Sdělení  
Městské knihovny Nový Knín             

PRÁZDNINOVÝ PROVOZ:   
Po :  od 9.00   do  17.00 hodin 

DOVOLENÁ:   
6.7.2015 -. 24.7.2015 

Děkuji touto cestou panu Jiřímu Dolej-
šovi, majiteli kanceláře R.K.RE/MAX za 
profesionální a seriózní přístup při prodeji 
mého bytu. 

         František Urner 

 Oční  
optika 

V a n č u r o v a  1 9 8 7  
2 6 3 0 1  D o b ř í š  

T e l . :  7 7 7   7 0 0  9 2 0    

 
Domluvte si schůzku  

s optikem u Vás doma. 
 

Přijedeme  
s kolekcí brýlových obrub  

až k Vám. 
 

Uplatňujeme předpis na pojišťovnu. 
 

Na základě objednávky Města Nový Knín byla 
provedena digitální pasportizace hřbitova Nový a 
Starý Knín. Současně byla provedena identifikace 
hrobových míst dle poskytnutých podkladů a ná-
sledně navrženo nové číslování hrobů. Hřbitov 
Nový Knín byl zcela přečíslován, i když se jedna-
lo o dvojhroby, je přiděleno vždy jedno číslo. 
Podrobná mapa bude vyvěšena ve vývěsce u hřbi-
tova. Dále je multifunkční mapa umístěná na 
www.ceskehrbitovy.cz, která bude umístěná i na 
web obce. Zde jsou informace pro veřejnost, ze-
jména o neuhrazeném nájmu, volných místech 
k pronajmutí a zesnulých. Pokud bude prováděna 
jakákoliv změna na hřbitovech nebo v případě 
jakýkoliv nejasností, je potřeba vše nahlásit měst-
ský úřad - matrika, p. Marcela Černá, 
318 593 015. 

Informace  
k přečíslování hrobů 



 

 
 
 
 

Jubilantem měsíce července je 

paní  Marie Hermannová 

Kulatiny slaví  

paní  Jindřiška Drobílková 

Dalšími oslavenci jsou 

paní  Marie Pešková 

a pan  Zdeněk Malčánek 

Slaví také  

paní  Jaroslava Krahulcová 

a paní  Jaroslava Altová 

Narozeniny v červenci má i 

pan  Josef Businský 

Významné narozeniny slaví 

paní  Věra Čermáková 

a krásné jubileum má 

paní  Anna Malčánková 

Všem našim jubilantům přejeme   
 spoustu zdraví, síly a radosti   

do dalších let. 
 

J u b i l a n t é  
m ì s í c e  č e r v e n c e  

/měú/ 
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Dne 13.7.2015 uplyne 10 let  
od smrti našeho syna  

Aleše Mišky 
S láskou vzpomínají rodiče  

a sestry s rodinami.  

Vzpomínka 

 

Dne 29.6. uplynulo 16 let od doby,  
kdy nás navždy opustil  

pan František Urner  

Dne 13.6.2015 uplynulo 5 let od úmrtí 

paní Marcelky Urnerové 
Oba z Nového Knína.  

Se stálou vzpomínkou  
na drahé rodiče  

syn Fanda. 

Vzpomínka 

Přejeme všem žákům, studentům a jejich 
pedagogům příjemné prázdniny a načerpání 
sil do nového školního roku. Ostatním ob-
čanům přejeme příjemné dovolené plné 
pohody a odpočinku. 

         městský úřad 

Školní prázdniny a 
dovolené 

Starosta města bude čerpat  
dovolenou  

od 29. června  
do 10. července 2015. 

Dovolená starosty 
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Jak společně udržet sociální služby v regionu Brdy-Vltava 

Místní akční skupina Brdy-Vltava se v současné době zabývá také otázkou, jak dlouhodobě za-
jistit kvalitní a dostupné sociální služby (např. terénní pečovatelskou službu, nízkoprahové služby 
pro děti a mládež, pomoc rodinám v nouzi apod.). Z tohoto důvodu připravujeme koncept regio-
nálního fondu, do kterého by mohly přispívat obce regionu, podnikatelé i nejširší veřejnost. Fond 
bude fungovat na principu vzájemné solidarity a bude nesen heslem „Pečujeme o své blízké, míst-

ně blízké“. Rádi bychom vám postupně představili, s jakými pro-
blémy se lidé z našeho nejbližšího okolí potýkají, kdo jim pomáhá 
tyto problémy řešit a jakým způsobem si můžeme vzájemně pomo-
ci. O přípravě fondu vás budeme průběžně informovat a informace 
najdete rovněž na www.brdy-vltava.cz. 

Realizační tým MAS Brdy-Vltava  

V sobotu 20. června se na hřišti SK Nový Knín uskutečnil již II. ročník turnaje starších přípra-
vek pod záštitou starosty Nového Knína. Oproti loňskému turnaji, kde bylo 10 týmů, se letos z-
účastnilo 8 mužstev. Pořádající tým z Nového Knína, Nové Vsi p. Pleší, Dobříše, Povltavská fot-
balová akademie o.s., Bohutín, Spartak Příbram, I. FK Příbram a Mokrovraty. Organizační výbor 
musel den před zahájením řešit odstoupení družstva Vyšehradu, a tak na poslední chvíli se přihlá-
silo mužstvo z Mokrovrat. 

Zahájení proběhlo krátce před 9.00 hod. Ředitel turnaje J. Stracený přivítal všechny zúčastněné 
a seznámil je s organizací. Poté přítomné pozdravil starosta Nového Knína Ing. Tomáš Havlíček a 
úderem deváté hodiny začaly boje ve skupinách. Turnaj probíhal na dvou hřištích a týmy byly roz-
děleny do dvou skupin. Poté následovaly zápasy o „velké finále“ a „malé finále“. Ve „velkém finá-
le“ se utkala mužstva Povltavské fotbalové akademie o.s. a Spartak Příbram. Vítězem se stal tým 
z Povltavské fot. akademie o.s., druhý skončil Spartak Příbram, třetí I. FK Příbram, na dalších mís-
tech – Dobříš, domácí z Nového Knína, dále Nová Ves p. Pleší, Mokrovraty a Bohutín. Na závěr 
byl organizačním výborem zvolen jako nejlepší brankář turnaje Matěj Nevosad z MFK Dobříš, 
nejlepší hráč turnaje Matěj Matoušek z Povltavské fotbalové akademie o.s a nejlepším střelcem po 
rozstřelu Šimon Mařík z domácího týmu. Ing. Havlíček předal všem týmům diplomy a poháry a 
všem poděkoval za účast a pozval je na příští rok na další, již III. ročník. Celý turnaj odpískali roz-
hodčí Lukáš Glogar a Tomáš Glogar z OFS Příbram a i oni svými výkony přispěli k výbornému 
průběhu turnaje. K velmi dobré úrovni turnaje přispělo i občerstvení ve stánku, pod vedením Jany 
Pavlíkové. Točilo se výborné pivko, k zakousnutí byly klobásy, párky v rohlíku, pečená krkovička 
nebo kuřecí steak a ke kávě domácí koláče. 

Až na počasí, které nás místy pozlobilo, se turnaj vydařil, což všichni zúčastnění velice kladně 
hodnotili. Jen je škoda, že ze samotného Nového Knína se dostavilo velmi málo diváků, což si 
naše fotbalové naděje nezaslouží. Možná je to i tím, že hodně spoluobčanů bylo na „vodě“, neboť 
akce Vltava 2015 se konala současně s tímto turnajem. 

Poděkování patří také sponzorům turnaje paní Helence Stránské a Bohoušovi Křivonoskovi. 
Kdo by měl zájem , může se na regionální televizi podívat na momenty z turnaje, neboť na místě 

byl pan Vladimír Havel z regionální televize, který pořizoval videozáznam. 
                                           Jiří Stracený st. 

Turnaj starších přípravek o „ POHÁR STAROSTY NOVÉHO KNÍNA“ 



 

Pohled do minulosti dle zápisů ve farních kronikách 
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Červenec a srpen je dobou dovolených a prázdnin. Přeji tedy všem dětem a rodinám naší farnos-
ti, aby dobře využili tento čas volna a načerpali nové síly. 

Začátek měsíce je ve znamení našich národních světců - svatého Prokopa a svatých věrozvěstů 
Cyrila a Metoděje. V letošním roce si připomínáme 600 let od smrti Mistra Jana Husa. 11.července 
je svátek svatého Benedikta - otce západního mnišství. 

V měsíci červenci slavíme svátek sv.Máří Magdalény (22.7.) Této ženě je zasvěcen kostel na 
Skalce u Mníšku a také u našich sousedů přes vodu v Bělici. Jsme zváni na již tradiční pouť na 
Skalku, kde 18.7. v 10.00 hod. bude slavena mše svatá. Bohoslužbě bude předsedat Vojtěch Eliáš.
Na Skalce i ve městě v Mníšku pod Brdy je bohatý kulturní i duchovní program. 

 

Jak slavila poutní slavnost bělická farnost v době války, to popisuje ve farní kronice bělický pan 
farář: 

Na popud důstojného pana faráře ze Živohoště oslavili jsem pouť svaté Máří Magdalény - pouť 
Bělickou v Živohošti dne 23. 7. 1944. Poněvadž v té době nebylo možno bez propustky s fotografií 
jeti do vojenského cvičiště SS, jel jsem do Prahy a odtud parníkem do Štěchovic a odtud za ohrom-
ného horka pěšky do Živohoště. Jen jsem přicházel do Živohoště, povstala veliká bouře a začalo 
pršeti, po celou noc lilo jako z konve. Byl jsem mile přijat a starostí jsem nemohl ani spáti, jak se 
nám ta naše pouť nevydaří a zatím - hle! Blížila se hodina určená pro služby Boží. Z oken Živo-
hošťské fary je viděti nádherné panorama: děti, věrné děti svaté Máří Magdalény jdou za ní tam, 
kde dočasné dlí, jeden po druhém se trousí po skalnatém návrší - i menší děti - z blízkého okolí, ale 
i ze zdáli bývalí osadníci vystěhovalí - nedbaje obtíží cesty, bláta, kamení - a celý kostel Živohošť-
ský je zaplněn Bělickými osadníky. Měl jsem slavnou mši svatou za živé i zemřelé osadníky a poté 
kázání, kterým jsem hleděl povzbuditi, potěšiti a posíliti přítomné osadníky a při němž jsem vzpo-
mněl všech osadníků, kteří rozptýleni po Čechách nemohli osobně mezi nás, ale kteří jistě v duchu 
byli mezi námi. Všichni jsem chovali tehdy jediné přání ve svém srdci, abychom příští pout mohli 
slaviti ve svém kostelíčku Bělickém a všichni na svých místech v této osadě. Tenkráte jsme šli 
k patronce našeho chrámu Páně do Živohoště. Po slavnosti poutní jsem se potěšil s osadníky, po-
byl mezi nimi, navštívil Bělický kostel a faru, vše bylo, jak jsme opustili… Jen po cestách, ve dvo-
rech, na hřbitově, všude kopřivy zvýší člověka, bílý jetel o cestách, kde se dříve jezdilo. Jak brzy 
opuštěná vesnice pustla. 

 

Chci citovat ještě jednu kroniku farní, tentokrát staroknínskou. Podnětem je mi pohled na lípy 
v našem farním dvoře - tři krásně zelené a jedna suchá. Nejdříve ale vyjádření pana Ing.Václava 
Hrocha, který je pověřen dohledem nad lesy našeho Řádu: 

 

Ve Starém Kníně v letošních jarních měsících neznámý pachatel zahubil 77 letou lípu rostoucí 
před vstupem do areálu bývalého velkostatku ve Starém Kníně. Příčinou úhynu je zatím neznámá 
chemikálie, aplikovaná ke kořenům toho krásného a zdravého stromu. Na základě ocenění podle 
metodiky AOPK byla lípa oceněna na 142 767,-Kč. Toto ocenění je však pouze peněžním vyjádře-
ním hodnoty stromu, který po desetiletí obohacoval životní prostředí našeho města. Vztah lidí ke 
stromům je po staletí vyjádřením jejich přístupu k prostředí, ve kterém žijí, k odkazu našich před-
ků, naší historii, které jsou tyto mimořádné organismy tichým svědkem. Je velmi smutné, že řada 
stromů, ke kterým naši předkové chovali úctu a dokázali ocenit jejich blahodárný vliv na životní 
prostředí, je dnes zdrojem nenávisti. Nejen stín v letních vedrech, ale i příznivé mikroklima posky-
tují stromy lidem od nepaměti. Právě nejvíce lidé, kteří žili v bezprostřední blízkosti stromů, měli 
k nim ten nejvřelejší vztah. „Trendem“ poslední doby je bohužel (i sdělovacími prostředky často 
podporovaný) pocit ohrožení lidí pádem větví či celých kmenů nebo „nepříjemný“ podzimní opad 
listí či stín. Tak jako budovy a veřejná prostranství vyžadují stromy alespoň minimální péči 
v podobě úklidu spadaného listí či ořezu suchých větví. Zato nám však stromy poskytují těžko vy-
číslitelné propojení lidských sídlišť s historií, tradicemi a přírodou. Nedopusťme, prosím, další 
likvidaci nejen zeleně, ale i našich historických kořenů. Hodnota, kterou nám tyto stromy poskytu-



 

jí, není jen záležitostí krátkozrakého pohledu naší generace, ale především odkaz generacím příš-
tím.     

 

A nyní slibovaný zápis ze staroknínské farní kroniky: 
 

Zápis z roku 1937 
V noci ze soboty 12.června na neděli 13.června 1937 se ulomila a spadla na zem velká těžká 

větev staré lípy ve zdejším dvoře u domku vodárny. Byla to větev, která visela s lípy směrem 
k brance mezi „starým pivovarem“ a farní budovou přes cestu po dvoře. Díky Bohu, že se to stalo 
v noci. Mohlo ve dne snadno dojíti k neštěstí, protože na lavičce pod větví si hrávají děti a po cestě 
se chodí do farní kanceláře. Tak má nyní ta naše stará lípa jen dutý kmen a jednu velikou větev.
Vršek ji srazil blesk a větve odraly bouře. Stáří této lípy odhadují znalci na 500 (pět set) let, tedy 
opravdu „pamatuje Žižku“. Dá-li nám Pán Bůh zdraví a v klidu dožijeme, zasadíme na jaře vedle 
ní do trojúhelníku mladé lipky. Poručil jsem, aby kusy ulomené větve, které by mohl potřebovati 
řezbář, byly uchovány a v případě, že ani poslední větev by nevydržela, a lípa by již nevegetovala, 
nevykopeme jí, ale konservujeme kmen a přeměníme jej na kapličku, do níž bychom dali křížek a 
snad i sošku blah. Anežky a sv.Františka, vyřezané ze dřeva naší lípy. 

Nyní po této prastaré  lípě není ani památky. Jak prozřetelné bylo vysazení nových lip jako sym-
bolu státnosti, když se nad naší zemí rozprostíral mrak nastupující totality nejdříve fašistické a po 
krátkém vydechnutí i komunistické. 

Zápis z roku 1938 
Naše stará lípa ve dvoře ve Starém Kníně dostala letos na jaře mladé družky - čtyři mladé lipky.

Jsou z Mokrovrat, dal je zdejšímu faráři pan řídící učitel školy v Mokrovratech Vojtěch Muzikář - 
farářův bratranec. A zasadili jsme je takto: dvě jako asistenci staré lípy - jednu vlevo a druhou 
vpravo a dvě jako stráž před starou lípu směrem ke vratům vjezdu do dvora. Za nimi je rozvodní 
kašna dvorského vodovodu a za tu kašnu jsme současně zasadili jednu moruši. 

Tady, ty stará lípo, vyprávěj svým družkám o starých časech a vyprávěj jim i o tom, že my jsme 
milovali lípy, stromy vonné a stiné, v jejichž stínu rád si každý dobrý člověk odpočine, že jsme mi-
lovali lípy, které se za našich časů staly stromy slovanskými. Dej Vám Pán Bůh dobrý vzrůst, vy 
naše slovanské stromky, a ať se vás nikdy nedotkne ruka, která by na potupu českého slovanského 
jména vám chtěla uškodit. A kdyby, tak ať ta ruka zprašiví! 

 

Tento zápis svědčí o lásce k přírodě i k vlasti.Bylo by přání, abychom znovu objevili tyto hod-
noty. Ještě jednou přání požehnané doby odpočinku - doby prázdnin a dovolených. 

 

Žehná P.Josef Andrejčák O.Cr., farář 
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Pronájem bytu 
 

Pronajmu byt 2+1  
na Sídlišti v Novém Kníně.  

Tel: 732 579 891 

Koupě bytu 
Koupím byt  

v Novém Kníně. 
Tel: 737 585 002 

Hasiči Libčice i nadále svážejí elektroodpad. Pokud máte zájem o odvoz velkých 
spotřebičů ( lednice, mrazáky, myčky, pračky, sporáky), ale např. i menších TV, 
PC a mnoho dalšího, můžete zavolat na tel .721 445 445 a hasiči pro elektroodpad 
dojedou až k vám domů. Malé spotřebiče (fény, mobily, konvice, žehličky, mixé-

ry, ale také např. hračky na baterie, kalkulačky apod.) můžete vhazovat do červe-
ných kontejnerů v Libčicích a u prodejny COOP v Novém Kníně.  

 

Použité baterie a tonery z tiskáren můžete odevzdat do příslušných boxů ve vesti-
bulu radnice v Novém Kníně. Podpoříte tak malé hasiče z Libčic, kteří za sběr pou-
žitých baterií a tonerů dostanou hmotné dárky v rámci projektu RECYKLOHRANÍ.  

 

SVOZ ELEKTROODPADU 

Nová kniha o konci 2. světové války v Novém 
Kníně je v prodeji na MěÚ Nový Knín a v muzeu 
za 80,- Kč.  

Sbor dobrovolných hasičů Nový Knín 

Dne 23. května 2015 se na Konopišti konala soutěž Miss hasička Středočeského kraje 2015. Za 
Sbor dobrovolných hasičů v Novém Kníně se této soutěže zúčastnila naše Eliška Budková 
z Nového Knína, která se probojovala na post druhé nejmladší finalistky. Všichni jsme moc drželi 
palce a řada z nás hasičů jí byla osobně podpořit. Naší krásné Elišce se splnil její dětský sen. Poro-
ta ji ocenila jako 1. vicemiss a 
jako Miss se umístila na překrás-
ném druhém místě. Máme z ní 
opravdu velikou radost, jsme na 
ni právem hrdí a posíláme jí 
ještě touto cestou vééélikááán-
skou gratulaci.  

Také se s ní samozřejmě mu-
síme pochlubit, kdo snad o této 
události ještě neví. 

    Blahopřeje 
                SDH Nový Knín 

         O.K. 

 



 

Milí spoluobčané, s potěšením Vám můžeme oznámit, že financování nové čistírny odpadních vod 
bude zčásti zajištěno poskytnutím dotace. Tudíž nebude nutné, aby si obec vzala za tímto účelem úvěr.  
Přejeme Vám léto plné pohody a příjemných zážitků všeho druhu. Užijte si výletů, dovolených, cesto-
vání, dětí, rodiny, přátel i odpočinku.  

Vážení spoluobčané, 
v tomto školním roce se setkáváme na 

stránkách Mokrovratského zpravodaje naposledy. Dozvíte se, co se za poslední měsíc v naší škole 
událo.  

Ráda bych se vrátila k závěru minulého měsíce 
k akci, která se koná vždy v závěru školního roku 
a hlavní roli v ní hrají žáci 1. ročníku ZŠ. Jedná se 
o slavnostní pasování na čtenáře. Přestože 
v letošním roce byli pasováni pouze 2 žáci, slav-
nost byla pěkná a věřím, že ve všech zúčastněných 
zanechá hezkou vzpomínku. 

 

Den dětí konaný 1. 6. se nesl v radostném duchu 
pohádek. „Oranžové hřiště“ před školou se stalo 
dostaveníčkem večerníčkových pohádkových po-
stav, které představovali žáci 1. – 5. ročníku ZŠ a 
připravili dětem z MŠ nezapomenutelné okamži-
ky. Je třeba dodat, že hosty této akce byly děti 
z MŠ Korkyně i představitelé obce, kteří spolu 
s námi Den dětí oslavili.  

 

Písničky včelích medvídků vnesly do života dětí z MŠ radostnou náladu a zkrátily jim čekání na 
prázdniny. 

 

Pro naše předškoláky se stal významný 11. červen, kdy byli slavnostně přijati do řad školáků.  
 

V závěrečné besídce vyvrcholil projekt „Putování starými pověstmi českými“, ve které praotec 
Čech se svou družinou přišel pod horu Říp, kněžna Libuše věštila slávu Vyšehradu a Bivoj 
s kancem svedli boj před zraky diváků. Poté následovala akce z nejoblíbenějších, a to spaní ve 
škole, kdy si děti zasoutěžily, ale prokázaly i svoji odvahu  a  neohroženost lovením již tradiční-
ho „Obříka odvahy“. 

 

18. 6. oplatily děti z MŠ návštěvu dětí z Korkyně a zúčastnily se projektu „Bezpečný pes“. Děti 
se názorně seznámily s tělem psa a způsoby jeho chování. Zhlédly ukázku výcviku, jak se 
k pejskům chovat a jak se zachovat při napadení psem. Zároveň se učily, jak takovému útoku úpl-
ně předejít. Na závěr se děti mohly blíž seznámit se psem, a to podle pravidel, která se během to-
hoto programu naučily. 

 

Společné setkání a hraní s ostatními kamarády, pohoštění, které pro nás Korkyňští připravují, 
přátelská atmosféra, to je vždy součástí naší návštěvy.  

 Aktuality z naší školy 

 

 

če r v e n   2 0 1 5  

Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  
 P o u š t ì  a  o k o l í 



 

Při zpáteční cestě jsme navštívili novoknínskou radnici, kde jsme byli vlídně přijati, a chtěli 
bychom za milý přístup panu starostovi ing. Tomáši Havlíčkovi poděkovat. 

 

22. 6. si děti z MŠ i žáci ZŠ zopakovali zásady správné výživy i správného životního stylu 
v besedě s „Vandou a Standou“. 

 

23. 6. přijali žáci ZŠ pozvání dětí ze školy v Malé Hraštici a spolu s nimi navštívili nejen 3D 
kino v Praze IMAX, ale i občerstvení v McDonald´s. 

 

„Cesta za pokladem“ připravila pro všechny děti plno otázek, procvičování a opakování 
z oblasti znalostí prvouky a přírodovědy, ale i pěkných zážitků a samozřejmě i dosažení ukrytého 
pokladu. 

 

Závěrem bych se ráda zmínila o akci, která se udála 17. 6. Žáci ze ZŠ spolu s paní učitelkami 
vyrazili „osladit si život“ do cukrárny v Malé Hraštici. S tím, co se stalo cestou, Vás seznámí sami 
žáci. 

         Výlet do Malé Hraštice  
 Vyšli jsme ze školy s plánem, že půjdeme do cukrárny v Malé Hraštici. Na začátku byla cesta 

příjemná. Dorazili jsme do lesa, lesem vedla příkrá cesta. Cesta byla hrbolatá, ale do Hraštice 
jsme dorazili. Cesta trvala přibližně půl hodiny. Cukrárna byla krásně vyzdobená, až oči přechá-
zely. Když jsme vstoupili do cukrárny, viděli jsme široký výběr dobrot. Každý si vybral podle své 
chuti. Snědli jsme si svoje zákusky u stolů venku. Všichni si pochutnali. Uklidili jsme po sobě a 
vyrazili na zpáteční cestu. Naše skupinka zdatně vycházela kopce, při posledním kopci se stala 
neobvyklá věc. Paní učitelky si všimly puštíka na větvi, potichu zavolaly na do kopce se loudající, 
tři žačky. Nebylo obvyklé vidět sovu ve dne, viděli jsme, jak se puštík na nás kouká. Náhle se poku-
sil sletět, ale místo toho spadl do roklinky. Skupinka žáků a žaček si vzpomněla, že by mohl některý 
z nich zavolat do záchranné stanice v Hrachově, ale kde vzít telefonní číslo? Jedna žákyně si zapo-
mněla letáček z výletu do Hrachova v batohu, v letáčku bylo telefonní číslo. Ale kdo tam zavolá? 
Nikdo kromě Martina nechtěl zavolat. Zrazovali jsme ho, ale nenechal se odbýt. Pozdravil a řekl, 
že jsme našli sovu, která spadla z větve a už se nezvedla. Bohužel udal svou adresu domů a až po-
tom si uvědomil, že musí do umělecké školy. Bál se, že dostane vynadáno, když se nedostaví. Mar-
tin přemýšlel, co má udělat. Řekli jsme tuto novinu paní učitelkám z mateřské školy. Paní učitelka 
Miroslava Kubátová ze školního telefonu zavolala, aby přijeli ke škole. V rychlosti jsme se na-
obědvali a už tu byli páni ze záchranné stanice. Dozvěděli jsme se, že mohou do auta jen dvě děti. 
Jelikož byly Barunka s Vendulkou vepředu, jely s paní učitelkou Kamilou ony. Navigovaly záchra-
náře na místo. Na místě si pán vytáhl náčiní, seběhl dolů do roklinky a našel malého puštíka, byl 
krásný. Pán říkal, že je to mládě. Prohlížel si ho a řekl, že má pohmožděné křídlo a pobyde na sta-
nici přibližně dva týdny. Ve škole se Martinovi ulevilo a od záchranářů jsme dostali letáčky a vel-
kou pochvalu. Všichni byli hrdí za záchranu puštíka obecného.  

 

Tento čin našich dětí dokazuje jejich schopnost přemýšlet, vyhodnocovat data, reagovat na da-
nou situaci, dokazuje to, že nejsou lhostejní ke svému okolí, přírodě a světu, ve kterém žijí. Přesto-
že jsme malá venkovská škola, můžeme být na jednání svých žáků patřičně hrdí. 

 Kolektiv zaměstnankyň ZŠ a MŠ 
 

Hezké a ničím nerušené prázdniny přeje kolektiv ZŠ a MŠ Mokrovraty! 

Zprávy z naší obce 
Usnesení ze zápisu  č. 6/2015 

ze  zasedání Zastupitelstva obce Mokrovraty,  
konaného dne 3. 6. 2015 od 19.00 hodin 

 
Usnesení č. 1-6/2015 

Zastupitelstvo obce Mokrovraty 
v o l í  zapisovatelku JUDr. Veroniku Kučíko-
vou a jako ověřovatele zápisu pana Karla Kaláta 

a paní Pavlínu Hejrovou. 
Výsledek hlasování:  

 Pro: 7 hlasů   Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 2-6/2015  
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  program jednání zastupitelstva 
obce dne 3. 6. 2015 takto: 



 

1) Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě 
2) Karty projektového záměru 
3) Výzva k podání nabídek na veřejnou zakázku 

malého rozsahu - Projekt na výstavbu gravi-
tační kanalizace  

4) Rozpočtové opatření č. 2 
5) Různé 

Výsledek hlasování:  
  Pro: 7 hlasů   Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 3-6/2015 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  Smlouvu o zřízení služebnosti 
inženýrské sítě mezi Obcí Mokrovraty jako 
oprávněným a panem M. D. jako povinným.  

Výsledek hlasování:  
  Pro: 7 hlasů  Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 4-6/2015 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  karty projektových záměrů urče-
né pro zanesení do zásobníku projektů MAS 

Brdy – Vltava o.p.s. 
Výsledek hlasování: 

  Pro: 7 hlasů   Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 5-6/2015 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  zadání veřejné zakázky malého 
rozsahu na projekt na výstavbu gravitační kana-
lizace a dále  s c h v a l u j e  komisi pro otevírá-
ní obálek ve složení: p. Pavel Vohralík, MgA. 
Pavel Griz a p. Stanislava Ecklová. 

Výsledek hlasování: 
  Pro: 7 hlasů  Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 6-6/2015 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 2/2015. 
Výsledek hlasování: 

  Pro: 7 hlasů   Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Stanislava  Ecklová 
    starostka obce 

V sobotu 30. 5. 2015 se uskutečnila slavnost vítání občánků.  
Mezi občany Mokrovrat byli přivítáni  

Otakar Hříbal, Marek Hubený a Adam Pospíšil. 
K příjemné atmosféře přispělo kulturní vystoupení  

dětí z mokrovratské mateřské školy.  

Vítání občánků 

Druhý ročník přátelských rybářských závodů 
pro děti z rybářských kroužků - MOKRO-
VRATSKÉ MŘENKY a NOVOKNÍNSKÝ 
LEDŇÁČEK i jejich přátele se uskutečnil 
v neděli 7. 6. 2015. Nádherné počasí přispělo 
ke zdaru akce pořádané ČRS, z.s., místní orga-
nizací Nový Knín na obecním rybníčku v Mok-
rovratech. 

 
Dětí letos dorazilo 13. Ty jsme rozdělili do 

dvou kategorií od 6 do 8 let a od 8 do 15 let. 
Měřila se každá rybička. Co 1cm, to 1 bod. Cel-
kem se nachytalo 92 ks ryb. Kaprů se podařilo 
přelstít 11 ks (největší měřil 53 cm - rybář Da-

vid Záruba) a 7 ks lína obecného. Dále se na 
udice chytlo mnoho karasů, okounků, ježdíků, 
červenopeřic a pár plotiček.  

Oceněné byly všechny děti, zde zmíním jen 
ty nejlepší. V kategorii do 8 let vyhrál Ondra 
Vávra s počtem bodů 444. Tímto výkonem pře-
konal loňský rekord 340 b. Na druhém místě se 
umístil Vojta Veselý s počtem 196 bodů a třetí 
místo obsadil Kristián Stingl, který dosáhl 166 
bodů. U těchto dvou rybářů to byly přátelské 
závody, jaké mají být. Vojta si půjčil od Kris-
tiána nástrahu, vařená kolínka obalená ve strou-
hance a na ty se mu podařilo chytit tři kapříky a 
Kristianovi, kdyby se počítal kapr chycený o 

Přátelské rybářské závody 
na rybníčku „Dolejšák“ v Mokrovratech 



 

Vážení spoluobčané, v případě zájmu o Vaši inzerci v Mokrovratském zpravodaji se ob-
racejte na elektronickou adresu obce : Mokrovraty@volny.cz do 20.-tého každého měsíce. 
Obec má právo na jazykovou i další korekturu, která nezmění smysl textu, včetně krácení 
textu.   

Vážení občané, děkujeme Vám za to, že se svými příspěvky podílíte na konečné podobě 
Mokrovratského zpravodaje. Žádáme Vás, abyste Vaše příspěvky posílali na OÚ Mokrovra-
ty (mokrovraty@volny.cz), a nikoli na MěÚ Nový Knín, a to pokud možno nejpozději do 23. 
dne příslušného kalendářního měsíce. 

přestávce a ta štika, co mu skočila po chyceném 
karásku a podařilo se ji zdolat, tak Vojtu pora-
zil. Ale jak je to rčení „Kdyby nebyly ryby, 
nemusely by být rybníky“. Osobně si myslím, 
že kluci si závody užili a že si tak pěkně už 
dlouho nezachytali, a to platí o všech dětech, 
které se přátelského rybaření zúčastnily. 

 
V kategorii od 8 let se nejlepším výsledkem 

může pochlubit Eliška Brandová, která získala 
celkem 252 bodů. Druhé místo obsadil Luboš 
Halamka, který nachytal celkem 170 bodů. Lu-
boš v této kategorii nachytal nejvíce ryb, a to 17 
ks. Eliška měla o 4 ks méně, zato větší. Třetí 
místo obsadil David Záruba, který chytil největ-
ší kapry soutěže a tím docílil 148 bodů. David 

chytil jen tři kapry (53cm, 50cm, 45cm) a zrov-
na ty největší, tak to Davida pasuje na „kap-
raře“. Moc toho nenamluví, ale kapry chytat 
umí. 

Děti byly odměněny praktickými cenami, na 
které přispěl ČRS, z.s., místní organizace 
v Novém Kníně. Každé dítě si odneslo nějakou 
drobnost a krásný diplom opatřený obrázkem 
přátel z vodní říše. 

 
Už teď se těším na příští rok, kdy si tuto po-

dařenou akci budeme moci zopakovat a děti 
určitě doufají, že budou brát jako letos. Petrův 
zdar! 

 

                                       David Veselý,  
                                  Mokrovraty 7. 6. 2015 
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Zastupitelstvo obce na zasedáních 
dne 8. a 17. 6. 2015 jednalo zejména ve 

věcech: 
 

● sdělení MZe k žádosti o dotaci na úpravnu 
vody v Chotilsku 

● žádost o souhlas s dělením a scelováním 
pozemků v k.ú. Hněvšín  

● oznámení o konání skautského tábora v k.
ú. Sejcká Lhota 

● informace o škodní události – poškozená 
střecha u muzea Špýchar v Prostřední Lho-
tě 

● sdělení MZe o prodloužení termínu realiza-
ce úpravny vody v Chotilsku 

● informace EKO-KOM, a.s. o úspoře emisí 
za rok 2014 

● oznámení O2 Czech Republic a.s. o rozdě-
lení společnosti 

● informace Státního pozemkového úřadu o 
vytyčení hranic pozemků v k.ú. Radíč 

● stanovení přechodné úpravy provozu na 
komunikaci v době pořádání happeningu  

● usnesení o zastavení řízení ve věci prodlou-
žení stavby vodního díla „Odbahnění a 
úprava rybníka Kuchyňka“ 

● návrh pachtovní smlouvy mezi Obcí Cho-
tilsko a Zemědělskou společností Dobříš – 
do příštího zasedání zastupitelstva obce 
upravit cenu za pacht pozemků dle původ-
ního návrhu Zemědělské společnosti a vy-
jmout ze seznamu pozemků pozemky prona-
jaté JS Centrum s.r.o.  

● opětovný požadavek tajemníka OÚ na zří-
zení (určení) míst pro odkládání veškerého 
komunálního bioodpadu dle zákona č. 
229/2014 Sb., o odpadech, ve znění poz-
dějších předpisů a vyhlášky č. 321/2014 
Sb., o rozsahu a způsobu zajištění odděle-
ného soustřeďování složek komunálních 

odpadů – odloženo do příštího zasedání ZO    
● návrh na směnu pozemků mezi Obcí Cho-

tilsko a JS Centrum s.r.o. v k.ú. Prostřední 
Lhota – dle požadavku ZO byl předložen 
znalecký posudek na hodnotu směnovaných 
pozemků, návrh spolu se znaleckým posud-
kem byl předán Komisi pro realizaci majet-
ku obce 

● nabídka na provedení víceprací v rámci 
rekonstrukce fotbalových kabin v Prostřed-
ní Lhotě (výstavba tribuny, úprava okolní-
ho terénu, odvod okapových svodů od ka-
bin…) – v rámci rekonstrukce fotbalových 
kabin se provedou pouze práce dle pode-
psané smlouvy o dílo  

● rozpočtové opatření č. 5 k rozpočtu obce na 
rok 2015 

● nabídka pojištění právní ochrany pro zastu-
pitele obce od společnosti D.A.S. 

● žádost o povolení sedmého ročníku Závodů 
automobilů do vrchu na Staré Živohošti 

● žádost ČHJ Libčice o příspěvek na letní 
soustředění mladých hasičů 

● souhlas s uzavírkou komunikací a filmo-
vým natáčením od STILLKING Films s.r.
o. 

● nabídku distribuce DL letáků ve dvou sta-
nicích metra v Praze a ve vybraných mís-
tech (infocentra, kulturních center, památ-
kových objektech…)   

● návrh smlouvy o poskytnutí jednorázového 
příspěvku na vybudování pergoly v MŠ 
Korkyně 

● nabídku na provedení víceprací na úpravně 
vody  

● nabídky na provedení opravy střešní kryti-
ny na Drtinově rozhledně na Besedné 

● požadavek na objednávku vánočních ko-
lekcí pro děti místních občanů 

● požadavek na opětovné vyhlášení výběro-

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce 



 

Dětský den v Chotilsku vého řízení na akci „Rekonstrukce požární 
zbrojnice v Záborné Lhotě“     

● oznámení Státní plavební správy o zahájení 
správního řízení ve věci povolení provozo-
vání vývazišť na Slapském jezeře 

● žádost o příspěvek na Chotilské posvícení, 
které se bude konat 29. srpna 2015 

● návrh smlouvy o pronájmu části pozemku 
parc. č. 536, k.ú. Křeničná na Staré Živo-
hošti mezi Obcí Chotilsko a Povodím Vlta-
vy, státní podnik 

● návrh smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene pro vedení N.N pro poze-
mek parc. č. 76/2, k.ú. Sejcká Lhota 

● požadavek na financování rekonstrukce 
naučné stezky prof. Františka Drtiny 

● návrh směrnice obce k poskytování cestov-
ních náhrad 

● požadavek na uspořádání výletů pro obča-
ny: Tradiční výstava květin Čimelice 2015 
(sobota, 22. srpna 2015) a Návštěva pivova-
ru Regent (termín bude včas upřesněn) 

● nabídka společnosti GEMA spol. s r.o. na 
výkon technického dozoru na akci Rekon-
strukce hasičské zbrojnice v Záborné Lhotě 

-OÚ- 

V sobotu 30. května 2015 proběhl 
v Chotilsku dětský den. Tradičně byly připrave-
ny osvědčené disciplíny jako skákání v pytlích, 
chůze na chůdách, hod holínkou, chytání rybi-
ček a další. Nechyběla ani sladká odměna, opé-
kání buřtů a meloun. Zúčastnilo se 46 dětí. 
Chtěla bych moc poděkovat všem, kteří pomá-
hali s přípravou a organizací. Zvláštní poděko-
vání patří sponzorům a maminkám, které na-
pekly různé dobroty. Bez Vás by to nešlo, díky! 

   -Monika Kurešová- 

14. kolo     Prostřední Lhota : SK Nový Knín      3:3 
15. kolo     Prostřední Lhota : MFK Dobříš „C“  6:4 
16. kolo     Vlt. Hříměždice : Prostřední Lhota    2:0 
17. kolo     Prostřední Lhota : Stará Huť              2:4 
18. kolo     Daleké Dušníky : Prostřední Lhota    4:4 
19. kolo     Prostřední Lhota : Vlt. Borotice         2:0 
20. kolo     SK Petrovice „B“ : Prostřední Lhota 0:2 
21. kolo     Prostřední Lhota : S. Počepice           0:2 
22. kolo     Obořiště : Prostřední Lhota                1:2 
23. kolo     Prostřední Lhota : S. Kamýk              0:2 
24. kolo     Velká Lečice : Prostřední Lhota        2:2 
25. kolo     Prostřední Lhota : FC Višňová          3:3 
26. kolo     Mokrovraty : Prostřední Lhota           3:0 

Jak hráli v jarní části? 

Připomínáme, že i nadále probíhá nábor 
dětí na fotbal do přípravky a žáků TJ Pro-
střední Lhota. Kontakt: 607 744 566 (p. 
Charousek), 606 201 914 (p. Stingl). 

Poděkování sponzorům 
turnaje „O pohár Veselého 

vrchu“ 
Obci Chotilsko, OS Veselý vrch a její-

mu předsedovi Jiřímu Bendlovi za věno-
vání pohárů a medailí na turnaj, firmě 
SCANquilt za hodnotné dárky pro 
všechny malé účastníky turnaje. 

Poděkování  
Obci Chotilsko, 

která ve spolupráci s TJ Prostřední 
Lhota systematicky podporuje rozvoj 

sportu v regionu, děkujeme Jiřímu Šťást-
kovi st., Mirce Šťástkové, Jiřímu Šťástkovi 
ml., rodině Hanišových, Milanu Caskovi, 

Milanu Stinglovi, Pavlu Charouskovi. 
Poděkování  

organizátorům  
fotbalového turnaje žáků a přípravek: 
Lence a Pavlu Charouskovi, Milanu 

Stinglovi, Janě a Janu Kunešovi, rodině 
Horákově, Miloši Hanišovi a jeho rodině, 
Katce Šťástkové                                      

                          -trenéři přípravky a žáků-   

Nábor dětí na fotbal  



 

Rád bych touto 
cestou poděkoval 
všem, kteří dne 6. 
června pomohli 
uspořádat 2. ročník 
happeningu DOB-
R Á  N Á L A D A 
NAD ZLATO na 
Mokrsku. Počasí 
nám tento rok přálo 
až moc, tropické 
horko umocněné 
sálavým sluncem se 
podepsalo na nižší 
návštěvě, než jsme 
očekávali.  

Nicméně každý si 
v bohatém progra-
mu našel tu svoji 
kapelu či účinkují-
cího. Nejvíce fa-
noušků měli Wabi 
Daněk, skupiny Lety mimo, Blue Effect a bubenické show Marimba. Dětské diváky zaujal chytrý 
humor klauna Bilbo, kluci obdivovali Liazku, která absolvovala letošní Dakar. Ve dvacetiminu-
tové trialshow dokázal Míra Lisý strhnout diváky k frenetickému potlesku. Přítomné potěšila 
zdravice pana Zdeňka Svěráka, kterou přečetl herec Divadla Járy Cimrmana Petr Reidinger. Pro 
nejmenší návštěvníky byly v rámci dětského dne připraveny dílničky, kde pod vedením dobro-
volnic z řad Občanského sdružení Veselý vrch bylo možné navlékat korálky, modelovat, vyplňo-
vat skládačky a to vše za hodnotné ceny. Velkému zájmu dětí se těšily nafukovací atrakce. Letoš-
ní happening, nad kterým převzal záštitu hejtman Středočeského kraje pan ing. Miloš Petera, 
splnil svoje poslání a všichni věříme, že DOBRÁ NÁLADA NAD ZLATO, která na Mokrsku 
panuje, vydrží obyvatelům regionu a rekreantům Slapské přehrady hodně dlouho. 

Ještě jednou tedy dík všem dobrovolníkům, hasičům, sponzorům, Obci Chotilsko a členům 
výboru OS Veselý vrch za uspořádání kulturní akce na skutečně vysoké úrovni. 

- Ing. Jiří Bendl,  
předseda Občanského sdružení Veselý vrch- 

 

Dne 1. června 2015 měly všechny děti i paní učitelky z Mateřské školy v Korkyni neopakova-
telnou možnost setkat se osobně s Večerníčkem a dalšími pohádkovými postavami z jeho pohá-
dek. Setkání se uskutečnilo na Oranžovém hřišti v Mokrovratech díky pozvání Základní a Mateř-
ské školy Mokrovraty. Byl to pro nás všechny jedinečný zážitek spojený se skvělou zábavou, 
soutěžemi, atrakcemi, společnými hrami a občerstvením. 

Chtěli bychom moc poděkovat všem dětem z mokrovratské školy i školky, paní ředitelce L. 
Havlíčkové, všem paním učitelkám, které se staraly o perfektní organizaci zábavného dopoledne, 
a to převlečené za veselé klauny, kteří velmi pobavili nás všechny. Velmi všem děkujeme za pří-
jemný zážitek!                                                                            -Děti a zaměstnanci MŠ Korkyně- 

Setkání s Večerníčkem 

  Františku HRUBÉMU ml. z Chotilska, který mi dne 
20.6.2015 nezištně pomohl při mé automobilové nehodě na 

okraji Chotilska. Díky vstřícné a obětavé pomoci pana Františka Hrubého ml., který pracoval 
poblíž, jsem vyvázla z této kolize bez nejmenšího poškození auta. Děkuje Naďa Janatová, Cho-
tilsko. 

 Poděkování 

DOBRÁ NÁLADA NAD ZLATO - poděkování 
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Představení, na které nikdo nepřišel 
Na sobotu 13. června 2015 bylo naplánováno divadelní představení Poslední půjčka v podání 

starohuťského divadelního souboru DEHHET. Soubor bez jakýchkoli problémů dorazil, připrave-
ný předvést to, co jistě v mnohých zkouškách vypiloval, osvětlovači i zvukaři měli postaveno své 
nádobíčko, i kulisy našly své místo na jevišti novoknínské sokolovny. 

Scházelo tak pouze to jediné, to, kvůli čemu stojí za to, na to jeviště se trmácet, vžívat se do 
postav nadobyčej šlechetných, či naopak veskrze padoušských (a nemylme se, i sebecharakternější 
člověk si možná aspoň jednou za život – byť třeba s pocitem hrůzy – pomyslí, jaké by to asi bylo 
stát se třeba mnohonásobným vrahem, a na divadle se do toho může vžít bez rizika, že za to skončí 
na Mírově, aspoň pokud tu roli nehraje – řekněme to takto – příliš realisticky), smát se a brečet, 
prosit i rozčilovat se na celý sál a vůbec dávat všanc pověst spořádaného spoluobčana, který by se 
přece k něčemu takovému, jako je tenhleten tyjátr, snad ani neměl snižovat. Ano, chybělo jen to, 
kvůli čemu má to hraní, celé to pobíhání po jevišti a okolo něj, smysl, totiž diváci či divačky. 

Když jsem udýchán dorazil asi tři minuty před půl osmou hodinou večerní, shledal jsem, že 
v sokolovně se nachází toliko ansámbl, který postával po sále, předsálí i jevišti a netrpělivě očeká-
val prvního zájemce o divácký zážitek. Toho prvního, totiž mě, se dočkal. Žel však už nikoho dal-
šího, a tak to po drobet se vlekoucí „akademické čtvrthodince“ zase začali poněkud znechuceně 
balit. Protože hrát pro jednoho diváka se fakt nevyplatí.1 A zabalili a odjeli. Ale u toho už jsem 
nebyl. 

První, nač jsem se po tom neodehraném představení zmohl (a napsal to do svého blogu), byl 
povzdech nad místním divadelním obecenstvem. Často si mnozí z nás říkají, že tady chcípl pes, a 
když se konečně zdá, že se snad přece jen probírá z kómatu, dáváme mu svým okázalým nezá-
jmem ránu z milosti. Takže nač si tedy potom stěžujeme?  

Jenže proč tedy přišlo poměrně dost lidí třeba na představení dobříšských ochotníků? Snad pro-
to, že tam hrají i někteří místní? Jistě. A také proto, že udělali víc pro propagaci. 

A tak se možná zkusím zamyslet nad tím, kde udělali chybu nikoli soudruzi z NDR, nýbrž herci 
a herečky ze starohuťského souboru DEHHET. Aby ji neopakovali a příště dopadli lépe. 

Především si zřejmě na propagaci představení vzpomněli pozdě, asi až po uzávěrce příslušného 
čísla Novoknínského zpravodaje, protože v něm jsem pozvánku na uvedené představení nenašel. 
Tomu nasvědčuje i ta skutečnost, že plakát zvoucí na představení byl na městský web umístěn až 
28. května 2015, tedy tři dni po uzávěrce příslušného čísla. Je to škoda, protože časopis se dodává 
do všech domácností a plakátu otištěného v bezprostředně předcházejícím čísle by si jistě všimla 
aspoň část možných zájemců. 

Dále se soubor neměl spoléhat na to, že se o vylepení plakátů postará radnice. Ta může pozvání 
na představení umístit případně do vývěsní skříňky, jež slouží jako úřední deska, aspoň v případě, 
kdy v ní zbývá volné místo (je logické, že na úřední desce mají úřední dokumenty přednost, a to 
nejen proto, že to nařizuje jakýsi zákon). Ale kolik lidí se do ní chodí podívat? 

Lze samozřejmě plakáty umístit na plakátovací plochu naproti úřední desce. Zde ale hrozí jedno 
riziko: protože ona plakátovací plocha je veřejně přístupná, může plakát kdokoli kdykoli přelepit. 
Což se možná stalo. Takže je dobré podívat se aspoň několik dní před uvažovaným představením 
na plakátovací plochu, a pokud tam příslušný plakát už není, vylepit či přišpendlit tam nový. 
Vhodné je dohodnout se s provozovateli knínských obchodů, místo ve výloze či ve dveřích zpravi-
dla najdou. Pokud si dobře vzpomínám, bezprostředně před představením jsem viděl plakát pouze 
u Nechybových v Žižkově ulici. Za sebe se omlouvám, že jsem plakátek nedal do svého blogu 
novyknin.wordpress.cz. Ne vždy stíhám. 

A na závěr ještě jedna věc: diváci by se měli dovědět, o jaké představení se má vlastně jednat. 
Důležité to je zejména v případě dosud nepříliš známého divadelního souboru a jeho ještě méně 
známé hry.2 Dodnes nevím, zda ona Poslední půjčka měla být tragédií, detektivkou, komedií či 
třeba přednáškou o základech finanční gramotnosti – z plakátu to patrné nebylo. Kdyby tak byla u 
jmen herců aspoň jména postav – z nich se také dá vytušit mnohé. Pokud se ve hře vyskytuje na-
příklad pilot vesmírné lodi AWZ-214-X, asi půjde o poněkud jiný žánr, než když tam potkáme 
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nejjasnějšího pana krále Budulínka XVIII.  
A asi vůbec nejlepší je uvést diváky do děje, třeba nějak takto: „Kapelník amatérské dechové 

kapely Kuchařinka a profesionální elektrikář v jedné osobě Ferda Huňatý byl neočekávaně nalezen 
mrtev po zásahu elektrickým proudem. Šlo o tragickou nešťastnou náhodu, nebo to má souvislost 
s tím, že si v uplynulých měsících nechal narůst dredy a sliboval, že do repertoáru zařadí i skladby 
pocházející z jiných žánrových oblastí, například Rivers of Babylon3?“ Kdo se chce dovědět, jak 
to doopravdy bylo, bude muset přijít, protože jde o hru novou a neotřelou, a nikoli o nějakého sta-
letími provařeného, a přece pořád hraného Hamleta. 

V každém případě bych nám všem přál, aby na naše město soubor DEHHET nezanevřel a poku-
sil se přijet (s lepší propagací) znovu, a souboru samotnému, aby diváci tentokrát v množství vět-
ším než malém přišli a hra (ať ta, která se měla hrát, či některá jiná) se jim líbila. 

Miloš Hlávka 
 

1   Nejde jen o finanční stránku věci – ono by se to pro jednoho diváka asi hrálo dost mizerně i v případě, že by 
velkoryse skoupil všechny lístky. Protože herci při pohledu do hlediště prostě vidí toho jednoho diváka, a 
ne ty štůsky mincí a balíčky bankovek v kase. A takový pohled právě dvakrát nemotivuje k vrcholným vý-
konům. V kině lze takto promítání zachránit, protože film byl jednou natočen, na výkonech herců se ná-
vštěvnost už neprojeví a pro provozovatele kina je hlavní, aby na představení neprodělal. Pravda, pak se 
může tak nějak divně cítit ten jediný osamělý divák v tom jinak liduprázdném hledišti. 

2   Soubory, které u nás účinkují častěji, mají úlohu snazší. Když se objeví zpráva, že se v sokolovně odehraje 
představení V tichém domě na Čertovce, drtivá většina dávno ví, o jakou hru se jedná, a ti, kdo nevědí, 
snadno se doptají. 

3   Rivers of Babylon je rastafariánská píseň, kterou v roe 1970 napsali a nazpívali Brent Dowe a Trevor McN-
aughton z jamajské reggae skupiny The Melodoans. Text je inspirován Žalmem 137 („U řek babylónských, 
tam jsme sedávali s pláčem ve vzpomínkách na Sijón...“). Skladbu převzalo několik dalších souborů, napří-
klad i u nás známá dechovka z Ledrenského údolí. Největší popularitu však získala v podání skupiny Bo-
ney-M, která ji učinila světovým hitem. V české verzi ji známe v podání Karla Gotta, avšak český text má s 
anglickým originálem či žalmem 137 společné snad jen to jméno Babylón. 

Upozornění občanům 
– nově otevřená  prodejna železářství 

 

Stavebniny ALF  
nově nabízí sortiment  

– železářství,  
– příslušenství a nářadí pro zahrádkáře,  
– dále nabízíme vodoinstalační materiál,  
– sprchové baterie, WC kombi  
– a další sortiment.  

 
Na dobu neurčitou – akční ceny zboží. 

 
Otevírací doba 

Po – pá   7.00  -  16.00 
So            8.00  -  12.00 
 

Květen, červen a červenec a srpen otevřeno i v neděli  
od 9.00 do 12.00 hodin.  

 

Těšíme se na návštěvu naší prodejny.  



 

V tomto čísle Novoknínského zpravodaje si přiblížíme některé školní akce ze závěru května a 
začátku června t.r. Vzhledem k velkému rozsahu bude zbytek akcí zařazen až do příštího vydání 
Zpravodaje v období „okurkové sezony“. 

 

Návšteva výstavy 70 let od konce války v městském muzeu 
  Od 5.5. do 17.5.2015 probíhala 
v městském muzeu velmi zajímavá a pouč-
ná výstava k 70. výročí ukončení 2. sv. 
války v Evropě. Výstavu navštívili postup-
ně  žáci 6.-9. ročníku naší školy. Přestože 
o 2. světové válce se učí děti až v 9. roční-
ku, všechny třídy projevily velký zájem o 
dané téma a aktivně se seznamovaly 
s informacemi, které výstava poskytovala. 
Žáky zejména zaujaly dobové fotografie 
Nového Knína a smutné výpovědi terezín-
ských vězňů. Někteří deváťáci doplnili 
výklad průvodkyně konkrétními zážitky 
jejich předků z konce 2. sv. války. Výstavu 
vhodně doplňovala i dobová hudba. Děku-
jeme tímto pracovnicím městského muzea. 

              Mgr.Dana Petříková 
Obvodní  kolo Recitační soutěže  

25.května proběhlo v Památníku Kar-
la Čapka na Strži obvodní kolo Recitač-
ní soutěže. Naši školu reprezentoval v I. 
kategorii Martin Havlíček, ve II. kate-
gorii Aneta Trefná a Kamil Balwar. 
Naši žáci se  se svými výstupy v silné 
konkurenci rozhodně neztratili. Svědčí 
o tom i vynikající 2. místo Kamila 
Balwara. Gratulujeme a děkujeme všem 
našim recitátorům za vzornou reprezen-
taci školy.  

        Mgr. Jana Musilová 
 

Návštěva městské knihovny 
  Dne 26.května jsme navštívili městskou 
knihovnu, kde se nám ochotně věnovala paní 
knihovnice M. Kápičková. Připravila si pro 
nás luštění křížovky pomocí čtenářských 
hádanek. Křížovku se nám podařilo vyluštit a 
moc nás to bavilo. Potom jsme si každý mohl 
vybrat knihu podle svého zájmu. Těšili jsme 
se, až si v hodinách čtení budeme tyto knihy 
číst. 
  Děkujeme paní Kápičkové.      

    Kamila Ďurigová, žákyně 4. třídy 
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Okénko ze školství 

 

 

 



 

Návštěva Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky  
Dne 28.května navštívili žáci 8.

třídy naší školy Poslaneckou sněmov-
nu Parlamentu České republiky. Nej-
dříve zhlédli v informačním centru 
PS ČR krátký film mapující historii a 
současnost PS a poté se po řádné kon-
trole na bezpečnostním rámu vydali 
přímo na jednání PS. Na galerii pro 
hosty byli žáci tichými účastníky ple-
nární schůze, kterou neřídil předseda 
PS J. Hamáček, neboť toho času po-
býval na zahraniční cestě v Německu, 
ale místopředseda PS V. Filip. Při 
našem vstupu na galerii promlouval u 
řečnického pultíku předseda vlády  B. 
Sobotka. Dále ho střídal  M. Kalou-
sek, který žádal o odročení projedná-
vání dalšího bodu schůze, jelikož se domníval, že při něm dochází k nebývalému střetu zájmů ze 
strany ministra financí A. Babiše, který nebyl přítomen. Požadavku  M. Kalouska bylo vyhověno. 
Po tomto příspěvku byla schůze PS z důvodu přestávky na oběd přerušena a všichni museli opustit 
galerii. V rámci naší návštěvy jsme zaznamenali přítomnost některých dalších poslanců, např. ne-
spícího K. Schwarzenberga, T. Okamuru,  B. Svobodu nebo  M. Chovance. 

    Mgr.Martina Volfová 
Sportovní den tří škol 

Již tradiční akcí na sklonku května se stává Sportovní den tří škol, tj. klání ve fotbalu chlapců a 
volejbalu dívek 2. stupně  základních škol z Kamýka n.Vlt., Nečíně a Nového Knína. Tato akce 
vznikla při společném zapojení těchto škol do projektu EU Environmentální výchova, kdy se spo-
lupráce menších škol našeho regionu ukázala jako velice prospěšná. V minulém roce se soutěže 
uskutečnily v Novém Kníně a naše škola vybojovala vítězné putovní trofeje v obou kategoriích. 
Tentokrát byla 28.května hostitelem Základní škola Nečín. Naši chlapci 1. místo po vítězství 
v obou zápasech obhájili, děvčata se po prohře se ZŠ Nečín a vítězství nad ZŠ Kamýk n.Vlt. umís-
tila na 2. místě. 

Rockový koncert  
29. května uspořádali v tělocvičně  naší škole bývalí žáci ZUŠ Dobříš rockový koncert. Jejich 

vystoupení se všem žákům moc líbilo a jistě bylo i vhodnou motivací k povzbuzení zájmu o vlast-
ní hru na hudební nástroje. Přestože již několik let v naší škole funguje neoficiální pobočka ZUŠ 
Dobříš, naši žáci bohužel této možnosti nevyužívají a příliš zájem o hru na hudební nástroje nepro-
jevují. Těžko hádat, zda je třeba problém hledat v oblasti finanční, nebo spíš v nedostatku trpěli-
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vosti a pevné vůle, které jsou při 
výuce hry na hudební nástroje tak 
potřebné. 

 
     PaedDr. Miloš Petřík  

 
 
Ředitelství Základní školy 

a Mateřské školy přeje 
všem dětem a žákům, je-
jich rodinám a stejně tak i 
zaměstnancům školy krás-
né prožití prázdnin a dovo-
lených.  

   /mp/ 

…  aneb ohlédnutí se za Dnem dětí v Oplocence 2015 
 
  Letošní ročník oslavy Dne dětí se uskutečnil 30. 5. 2015 opět ve sportovně-
soutěžním duchu. Akce se zúčastnilo 103 dětí a nespočet rodičů, v běhu závo-
dilo 63 závodníků (viz foto), obrázek na téma ,,Příroda kolem Nového Knína“ 
namalovalo 61 malých výtvarníků a zlatěnku si vyrýžovalo 65 šikovných dětí. 
Touto cestou bych chtěla poděkovat všem dobrovolníkům z těchto organizací: 
SDH Nový Knín, Město Nový Knín, Český klub zlatokopů, Malí ochránci pří-

rody, Skautský oddíl Koťata, SK Oplocenka, Studio TRYANGEL, Cyklo-market.cz, Bobcat Do-
osan a dalším jednotlivcům, kteří nám pomáhali akci jak naplánovat, tak uskutečnit.  DÍKY VÁM 
VŠEM! V neposlední řadě děkuji společnosti Coca-Cola HBC Česká republika, s. r. o., která na 
akci darovala 200 l nápojů Coca-cola, Fanta atd.  

 

Stupně vítězů - běh chlapci,  
ročník 2009-2010 
 
U informačního stánku se ná-
vštěvníci mohli dozvědět více o 
zamýšleném projektu ,,ZLATÉ 
NOVOKNÍNSKÉ STEZKY“ – 
mapka, zastavení, témata atd. Va-
še nápady a podněty budeme dále 
zpracovávat a v blízké době bude-
me o průběhu přípravy projektu 
informovat prostřednictvím našich 
stránkách www.dcccap.cz. Zá-
znam ze Dne dětí v Novém Kníně 
můžete zhlédnout na www.
regiotv.cz. 
Všem přejeme krásné slunné léto! 

Za dámy z O. p. s. ČAP   
Míša Sarnovská 

Aktuálně od ČÁPA 
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Na Mistrovství republiky ČHJ a MHJ postupu-
je 5 nejlepších družstev z Čech a 5 z Moravy ve 
věkové kat. 6-12 let a to samé množství 
v kategorii 12-16 let. 

V sobotu 20.6.2015  v 5.30h nastoupilo naše 
družstvo malých hasičů ve složení  Kačka a Pepa 
Kolkovi, Verča a Jarda Tesařovi, Anička Vlaso-
vá, Hanička Kůrová, Martin Havlíček, Michal 
Soukup a Štěpán Šlapák, vedoucí Jana a Josef 
Kolkovi za doprovodu fandících maminek, do 
autobusu a vyrazili jsme směr Hlinsko. Na cestě 
jsme strávili více jak 3,5 hodiny za vydatného 
deště, který neustával ani při příjezdu do sportov-
ního areálu.  Dětem jsme rychle zřídili provizorní 
zázemí a řidič našeho autobusu byl tak laskav, že 
nechal autobus otevřený, takže děti nemusely být 
stále jen pod stanem, který nebyl 100% nepromo-
kavý. Ihned po poradě vedoucích a rozhodčích 
byl nástup. Oproti jiným akcím tohoto typu byl 
velice zkrácený a díky dešti jsme přišli o honosný 
nástup jednotlivých družstev s vlajkonoši.  

Jednotlivé disciplíny začaly ihned po nástupu. 
V  běhu jednotlivců na 60 m s překážkami za nás 
nastoupili Michal, Pepa, Verča a Jarda. Všichni 
běželi skvěle a osobní rekordy si oproti loňskému 
roku zlepšili  o 5-10 vteřin, což je skvělý výsle-
dek. V této disciplíně jsme skončili na 7. místě. 

Po výborném obědě v místní škole se konala 
štafeta 4x60 m s překážkami. V prvním rozběhu 
nastoupili Jarda – kladina, Michal – bariéra, Pe-
pa – hasičák a Verča - hadice+rozdělovač.  Roz-
běh byl nádherný, děcka šlapala nádherně, bohu-
žel tartan po vydatném dešti  hodně klouzal, a tak 
došlo k pádu Verči. Spadla, ale 
tak dobře, že si ani nerozkopla 
hadice (čímž sklidila pochvalu 
od přihlížejících). Dokončila ve 
skvělém čase a i s tím pádem 
stačilo naše družstvo předhonit 
souběžně běžící štafetu. Druhý 
rozběh běželi: Štěpán – kladina, 
Kačka – bariéra, Martin – hasi-
čák a Hanička – hadi-
ce+rozdělovač. I na tomto rozbě-
hu jsme měli pád a to hned na 
kladině. Štěpán ošklivě spadnul 
vprostřed kladiny, ale duchaplně 
se zvednul, znovu přeběhl kladi-
nu, předal štafetu a pak ho roz-
hodčí odvedl na ošetření. Naštěs-
tí jen s odřeninami. Každopádně 

i druhá štafeta dokončila a v této disciplíně jsme 
skončili na krásném 5. místě. 

V mezičase jsme si odběhli na uzlovou štafetu. 
Ta se do celkového hodnocení nepočítá a je oce-
něna jako samostatná kategorie. Družstvo 
v sestavě Anička, Hanička, Kačka, Verča, Mi-
chal, Jarda a Pepa vybojovalo za náš sbor nádher-
né 3. místo a tím pádem i medaile z této disciplí-
ny. 

Královská disciplína požární útok byla až na 
samý závěr soutěže. Naše družstvo běželo jako 
první a stihli jsme to ještě před nástupem pěkného 
deště. Trochu jsme přemýšleli o přehození soutě-
žících, protože Verča po pádu na štafetě měla 
natažený sval a hodně to bolelo i po ošetření. Ve-
runka je ale bojovnice,  a tak zaťala zuby a běžela 
jako vítr. Družstvo ve složení Jarda, Martin, Pepa, 
Anička, Hanička, Verča a Michal tak  svým skvě-
lým výkonem vybojovalo v této disciplíně nád-
herné 4. místo. 

Celkové výsledky po sečtení všech bodů byly 
následující. Uzlová štafeta 3. místo a obrovská 
radost. A dále celkově 6. místo  na Mistrovství 
republiky ČHJ a MHJ 2015. Jako vedoucí pěji 
chválu na své svěřence, byli prostě dobří. Loni 
jsme skončili na místě desátém, byli na této soutě-
ži loni poprvé a museli se v tomto prostředí okou-
kat a nabrat zkušenosti. TO jak vidíte se opravdu 
podařilo a my jsme poskočili na krásné 6. místo. 
A já si tak říkám, že by to v roce 2016 na Moravě 
mohlo cinkat i nějakým tím kovem??? 

Jana Kolková – vedoucí mládeže ČHJ Libčice  

Mistrovství republiky mládeže České  
a Moravské hasičské jednoty – Hlinsko 20.6.2015 
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Přijďte se podívat dne – 17.7.2015 
Kam – LETNÍ KINO NOVÝ KNÍN 

Začátek představení: 20:00hod. 
 

Cena vstupenky 280,-Kč,  v den akce 340,-Kč 
 

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK 
● Letní kino Nový Knín – pokladna, www.kinoknin.cz, www.mestonovyknin.cz, kontaktní 

telefony: 603 141 088, 603 462 499 
● Městský úřad Nový Knín, náměstí Jiřího z Poděbrad 1, radnice@mestonovyknin.cz 
● Infocentrum - Dobříš – Mírové náměstí 103, Tel: 318 523 422, infocenturm@mestodobris.cz 
● Mníšek pod Brdy Pekařství a cukrářství Jarolímek, Nám. F.X. Svobody 157, Tel:318 592 761 
● Infocentrum Neveklov,  nám. J. Heřmana 333, Tel: 605-586 132, info.neveklov@seznam.cz 

 

Dívčí válka je nejúspěšnější a nejhranější ze všech divadelních her v České republice. Její 
atraktivnost se skrývá především v lehkosti žánru, nadsázce, využitých tématech a také 
v hereckém obsazení. 

Autor sám o této komedii říká: „Dívčí válku jsem psal – tak říkajíc – českému národu „na 
míru“, jde především o jemu blízký styl humoru a oblasti, kterých se dotýká (erotika, politi-
ka). Navíc jde o odpočinkový žánr, v jehož rámci přinášíme hodokvas těch nejkrásnějších 
žen, kterými naše zubožená vlast disponuje. Já vždy s trochou nadsázky říkám – tak bůh 
vynahrazuje svým milým Čechům neúspěchy v tržní ekonomice.  

O úspěchu Dívčí války svědčí naplněné sály po celé naší republice“. 
 
Děj naší historické komedie začíná na veselohru dosti neobvykle a sice pohřbem kněžny Libuše. 

Vzhledem k technickým těžkostem s realizací smutečního aktu na jevišti odehrává se tento mimo 
zorné pole diváka a vlastní děj pak začíná rozhovorem knížete Přemysla s vladykou Bivojem, vra-

DÍVČÍ VÁLKA DÍVČÍ VÁLKA 
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cejícím se z pohřbu. Kníže Přemysl, kolísající mezi smutkem po ztrátě milované ženy a radostí nad 
nově nabytou svobodou, se stává terčem útoků vdavekchtivé ctižádostivé Vlasty, která dovede 
nejistotu a strach dívek o podíl na veřejném životě využít ve svůj osobní prospěch a ambice na-
stoupit na místo kněžny Libuše. Při svém temperamentu a vášni neváhá k dosažení svého cíle po-
užít jakékoli prostředky. Kníže Přemysl nemá naprosto v úmyslu vstoupit s Vlastou v nový svazek 
manželský a jeho erotickoestetická pozornost obrací se spíše k půvabné Kazi, Libušině sestře, kte-
rá, žel, již před časem spojila svůj život se statečným rekem vladykou Bivojem a jeho nerozluč-
ným kancem Ervínem. Čestná, leč milostně založená Kazi váhá mezi oběma jedinci, tj. mezi svým 
mužem a knížetem, až se nakonec rozhodne ke kompromisu, tj. k oběma skvělým mužům. Nevě-
domky tak položí základ ke klasické manželské nevěře, přežívající až do našich dnů. Hra přináší 
hluboký a analyzující pohled na příčiny a podstatu Dívčí války z naprosto nového zorného úhlu a 
moje práce s charaktery postav strhne diváka svojí vroucností a upřímnou realitou. Tento rentge-
nový pohled je ještě navíc umocněn vysvětlením historického přechodu od starého k novému způ-
sobu pohřbívání. Během tohoto velikého válečného konfliktu mezi muži a ženami sledujeme snahu 
staroslovanského pěvce Lumíra v jeho uměleckém tvůrčím zápase o naši vlastní, slovanskou Pop 
music. Do těchto dramatických událostí mísí se láska mladičké Šárky ke krásnému Ctiradovi, kdy 
válečný konflikt poznamená a tvrdě zasáhne do života této milenecké dvojice.   

 

PŘIJĎTE SE PODÍVAT NA VYNIKAJÍCÍ KOMEDII  
S NOVÝM HERECKÝM OBSAZENÍM 

 
Hrají: Sandra Pogodová, F.R.Čech, Mojmír Maděrič,  

Jiří Štědroň, Miluše Bittnerová, Roman Skamene,  
Petr Jablonský, Petr Martinák, Evžen Hájek, Tereza Šefrnová,  

Bedřich Maruštík, Martina Šťastná, Anna Kadeřávková a další. 
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Dne 11. 6. 2015 absolvovala 3. a 4. třída ZŠ Nový Knín vzdělávací program O Vodě. 
Děti se v první části zábavnou formou seznámily s koloběhem vody v přírodě, jehož sou-
částí je putování kapky do kohoutků domácností a její návrat zpět do přírody.  

Děti rozhodně zaujal krátký vzdělávací animovaný film, který pro ně připravila Vodo-
hospodářská společnost.  Po zhlédnutí naučného filmu dostaly děti pracovní listy k upev-
nění získaných znalostí. 

V druhé části si děti vyzkoušely proces čištění vody pomocí chemického pokusu, což 
děti doslova nadchlo. Třída se na chvíli proměnila v chemickou laboratoř. 

Cílem programu Vodohospodářské společnosti je především vysvětlení významu vody 
jako nepostradatelné složky životního prostředí a jako suroviny, která ovlivňuje náš kaž-
dodenní život a dění kolem nás. Prioritou Vodohospodářské společnosti Dobříš je děti 
vést k tomu, aby si této nejcennější tekutiny vážily. 

  Ing. Blanka Marvanová 

Vzdělávací program Vodohospodářské společnosti Dobříš 


